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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Miként biztosítható a Rezsivédelmi Alap fenntartása?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Az elhúzódó háború és az elhibázott  brüsszeli  szankciók okozta energiaválságra és elszabaduló
inflációra reagálva  döntött  úgy még a  tavalyi  évben a Kormány,  hogy az  idei  évi  költségvetés
tervezetét a rezsivédelem költségvetéseként terjeszti az Országgyűlés elé. Annak érdekében, hogy a
szankciós  energiaválság  káros  következményei,  a  lehető  legkevésbé  terheljék  a  magyar
fogyasztókat,  az  így  elfogadott  költségvetésen  belül  Rezsivédelmi  Alap  került  létrehozásra  670
milliárd forintos kerettel, amelynek fő bevételi forrásait az extraprofit-különadók képezték, illetve
képezik.

A tavalyi  év  végére  az  egyre  tovább  húzódó  háború  hatására  a  gazdasági  körülmények  még
drasztikusabban leromlottak,  így szükségessé vált  a  költségvetés ennek megfelelő kiigazítása és
ezzel együtt a Rezsivédelmi Alap megerősítése. A Kormány ezért úgy döntött, megnégyszerezi az
Alap keretét, és az ennek megfelelő, költségvetési törvényt módosító javaslatot március végén el is
fogadta az Országgyűlés. A 670 milliárd forintos keret így 2580 milliárd forintra emelkedett, ami
lehetővé teszi, hogy továbbra is fenntartsuk a rezsicsökkentést az átlagfogyasztás erejéig, és ezzel
minden magyar családot átlagosan havi 181 ezer forinttal segítsünk.

A lakosság védett áron történő energiaellátása kiemelten fontos e válságos környezetben, amikor
Európában mindenütt az egekben vannak az energiaárak, és a végletekig elszabadult az infláció.
Ebben a helyzetben, egész Európában egyedülálló módon döntött úgy a magyar kormány, hogy az
átlagfogyasztásig nem hárítja át a megnövekedett energiaárakat az emberekre.

 



Tisztelt Miniszter Úr! 

 

A 2013 óta fenntartott rezsivédelmi rendszernek köszönhetően ma is a magyar családok fizetik a
legalacsonyabb energiaárakat az Európai Unióban. Létfontosságúnak tartjuk, hogy a Kormány az
elmúlt  évekhez hasonlóan a  továbbiakban is  védelmet  tudjon nyújtani  mindannyiunk számára a
drasztikus és kiszámíthatatlan világpiaci energiaárak emelkedésével szemben, ezáltal is biztosítva a
családok anyagi biztonságát és energiaellátását.

Mindezek alapján kérdezem Tisztelt Miniszter Urat:

„Miként biztosítható a Rezsivédelmi Alap fenntartása?”
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